

Referat fra bestyrelsens møde tirsdag den 8. maj 2018 kl. 18.00 i Medborgerhuset, Vestergade 14a

Deltagere: Bibi Kasten, Vibeke Freising, Annie Korsgaard Clausen, Bente Atzen, Lis Bülow, Jette Larsen og Sabrina Glisborg

Fraværende: Carsten Jensen

#### 1. Godkendelse af dagsorden

Vedtagelse: Dagsorden godkendt

#### 2. Godkendelse og underskrivning af referater fra generalforsamlingen og det efterfølgende konstituerende møde den 20. marts 2018

Vedtagelse: Referaterne blev godkendt, idet dog pkt. 6 i referatet fra generalforsamlingen ændres fra "Budgetforslaget blev godkendt" til Budgetforslaget toges til efterretning" (ifølge vedtægternes §4, stk. 4, pkt. 6 godkendes budgettet af bestyrelsen).

#### 3. Økonomiske forhold

Sabrina orienterer om økonomisk balance pr. 8. maj 2018

Vedtagelse:

Status pr. 30. april 2018 blev gennemgået og godkendt. Ministeriets oplysning om PUF tilskuddet afventes.

#### 4. Budget for 2018

Sabrina udarbejder forslag til foreningens budget for 2018, der udsendes til medlemmerne forud for mødet. Et foreløbigt budget blev forelagt til orientering ved generalforsamlingen den 20. marts 2018 jfr. vedtægternes § 4, stk. 4/6.

Vedtagelse:

Sabrina gennemgik budgetforslaget for 2018. De forventede samlede udgifter indgår med 360.500 kr. og forventede indtægter med 415.977 kr. Under indtægter er medtaget PUFmidler på 202.107 kr., men som anført ovenfor under punkt 3, er der endnu ikke modtaget oplysning om det samlede PUF tilskud.

#### 5. Månedlige statusoplysninger

Sabrina vil på mødet informere om antallet af frivillige og personer på venteliste samt give de aktuelle oplysninger om igangværende og kommende opgaver.

Vedtagelse:

Sabrina oplyste, at der nu er 36 frivillige, hvoraf 22 er aktive. Der er i alt 9 på venteliste til 4 grupper. 2 grupper er afsluttet, 1 ny gruppe er netop startet, og 3 grupper startes op lige efter sommerferien.

#### 6. Evt. bankskifte

Bestyrelsen har tidligere drøftet et muligt bankskifte – senest ved mødet den 5. februar 2018, hvor sagen blev udsat. Drøftelsen af det mulige bankskifte genoptages hermed.

Vedtagelse:

Bestyrelsen drøftede det mulige bankskifte og mulige fordele derved. Det vedtoges dog at beholde Nordea som fast bankforbindelse.

#### 7. Kommende arrangement i Kulturhuset

Bestyrelsen drøftede den 9. januar 2018 et forslag fra Carsten om muligheden af, at vi arrangerer et foredrag i Kulturhuset med Knud Aarup, tidl. socialinspektør i Randers og Horsens kommuner. Et sådant muligt initiativ fra Selvhjælp Skanderborg til et foredrag i Kulturhuset drøftes igen.

Vedtagelse:

Det er efterfølgende oplyst, at Knud Aarup er antaget til at holde foredrag på "Frivilligdag" den 28. januar 2019. Det anses derfor ikke for relevant at benytte pågældende til et foredrag i Kulturhuset, men bestyrelsen undersøger muligheden for at finde en anden foredragsholder til et arrangement i Kulturhuset.

#### 8. Evaluering af foreningens offentlige arrangement: "Pårørende til alvorligt syge eller handicappede" den 16. april 2018

Der var 27 deltagere til indlæg fra Lars Spliid Nielsen, Hjernesagen, Lone Vejs (tidl. ramt af blodprop) og pårørendevejleder Rikke Cæsar Nielsen.

Vedtagelse:

Bestyrelsen finder, at der var tale om en rigtig god aften, og Sabrina kunne oplyse, at der den 28. maj 2018 starter en gruppe for pårørende til alvorligt syge og handicappede med 5 deltagere og 2 gruppeledere.

#### 9. Temaaften for pårørende til alvorligt syge og handicappede

Foreningen arrangerer den 14. maj 2018 en temaaften i samarbejde med Hjernesagen, Kræftens Bekæmpelse og Skanderborg Kommune med fokus på pårørende til alvorligt syge og handicappede. Mødet arrangeres i Sundhedscentret. Det foreligger til bestyrelsen nærmere at tilrettelægge denne aften.

Vedtagelse:

Bestyrelsen opfordres til at deltage, og der laves et kort referat fra mødet.

#### 10. Frivilligaften – "Håb og motivation"

Sabrina orienterer om planer for en aften for de frivillige over emnet "Håb og motivation" – dato fastsættes senere.

Vedtagelse:

Sabrina oplyste, at ovennævnte arrangement afvikles den 28. maj 2018 i Medborgerhuset.

#### 11. Proffessionalisering af frivillighed .....

Bibi giver på mødet et oplæg over emnet: "Er proffessionalisering af frivilligheden en gave eller en forbandelse" med en efterfølgende drøftelse.

Vedtagelse:

Bibi orienterede fra et kursus, hun tidligere har deltaget i, der handlede om, hvad vi gør, hvad der forventes af os, kompetencer, erfaringer o. s. v. – et meget tankevækkende kursus. Bibis orientering gav anledning til, at bestyrelsen drøftede aktuelle forhold i foreningens virke, erfaringer, inspiration, viden o. s. v., og hvor vigtigt det er at dele erfaringer, idet vi jo har med sårbare mennesker at gøre. Bibi bruger ca. 10 minutter til dette emne på frivilligaften den 28. maj 2018 (se pkt. 10)..

#### 12. Drøftelse af et fremadrettet regelsæt for hvilke typer af grupper, foreningen opretter.

Bred drøftelse af erfaringer gennem årene og ønsker for fremtiden.

Vedtagelse:

Bestyrelsen drøftede indgående foreningens praksis for etablering af grupper m. v., og vi kom frem til – som basisregel – at foreningen ikke fremover tilbyder etablering af tunge psykiatriske grupper.

13. Drøftelse af et fremadrettet regelsæt for gruppelederne – herunder muligt obligatorisk antal gruppeledere pr. gruppe

Foranlediget af ny erfaring foreligger det til bestyrelsen at drøfte et muligt regelsæt for grupperne, gruppeledelse m. v. Sabrina vil på mødet informere herom.

Vedtagelse:

Der skal som hovedregel altid være 2 gruppeledere pr. gruppe, og alle nye gruppedeltagere skal ”ind over” Sarina før start i en gruppe.

14. Formandens orientering

Vedtagelse:

Sabrina har haft kontakt til lokalradion og aftalt et møde med journalisten den 30. maj, hvor Bibi, Sabrina og et par gruppeledere deltager.

Bibi informerede om et møde i følgegruppen, hvor man p.t. er ved at arrangere Frivilligmesse på Højboskolen i Hørning den 27. september 2018, og hvor Selvhjælp Skanderborg deltager. Bibi orienterede også om frivilligdag i Kulturhuset den 28. januar 2019, og fortalte endvidere, at Sabrina er tilmeldt et kursus om den nye persondatalov, idet loven også kommer til at berøre vores forening.

15. Evt.

Intet under evt. – Næste møde er – som tidligere vedtaget – den 26. juni 2018 kl. 18.00.

-----  
/JL